
 
Nuuk 30. juni 2017 

 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:    

Spørgsmål: 

1. Er det korrekt at Naalakkersuisut kun i begrænset omfang kan gennemføre den plan-

lagte undervisning i august 2017 for den Decentrale Socialrådgiveruddannelse? 

2. Er det korrekt at Naalakkersuisut ikke kan gennemføre den planlagte undervisning af 

Den decentrale Socialrådgiveruddannelse i november måned 2017?  

a. Skyldes det manglende økonomiske midler? 

3. Forventer Naalakkersuisut at de igangværende studerende på Den Decentrale social-

rådgiveuddannelse som omfatter 31 studerende, alle i beskæftigelse i socialområdet, 

vil fortsætte deres uddannelse når modullet i november 2017 ikke kan gennemføres? 

4. Mener Naalakkersuisoq også, at manglende gennemførelse af uddannelsesforløbet i 

november måned kan have den negative konsekvens at nogle af de studerende 

springer fra, fra uddannelsen?  

5. Hvilke andre konsekvenser forventer Naalakkersuisut, at den afløste / udsatte modul 

kan have for de studerende?  

(Medlem af Inatsisartut Martha Lund Olsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Som forlængelse af Naalakkersuisuts besvarelse af mit § 37 spørgsmål Nr. 162 – skal jeg anmode 

Naalakkersuisut om at uddybe deres besvarelse, ved at besvare ovennævnte spørgsmål.  

Der er for ca. 2 år siden opstartet en ny uddannelse der hedder, Den decentrale Socialrådgiverud-

dannelse, hvor der pt.er 31 studerende der læser til socialrådgiver, samtidig med at de arbejder 

indenfor socialområdet, primært som sagsbehandlere hos kommunerne. Dette har givet og vil give 

et kvalitetsløft i arbejdet i socialforvaltningerne i kommunerne, nu- men ikke mindst når de er fær-

diguddannet. 

Set i lyset af de store rekrutteringsproblemer med ansættelse af socialrådgivere i kommunernes 

socialforvaltning, blev der for ca. 2 år siden opstartet Den decentrale socialrådgiveruddannelse, da 

daværende Nalakkersuisut mente at det var et af de vigtige tiltag, der skulle til for at forbedre 

sagsbehandlingen, ikke mindst indenfor børneforsorgen. Derfor er det med stor beklagelse, at jeg 

erfarer at Naalakkersuisut ikke har afsat tilstrækkelige økonomiske midler i år, for at kunne gen-

nemføre de planlagte moduller.  

 

Jeg ønsker at få mine spørgsmål besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


